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Svar på§ 37-spørgsmål nr. 039-2024 om kvoter 

I medfør af lnatsisartuts forretningsorden § 37 stk. 1, har du fremsat spørgsmål til 
Naalakkersuisut vedrørende kvoter og IOK. Spørgsmålet er henvist til besvarelse hos mit 
område. 

Spørgsmål 1: Hvor mange fiskere vil få tildelt IOK i Upernavik forvaltningsområde, 
hvis der tildeles IOK efter biologernes anbefalinger på 6.070 tons hellefisk? 

a. Hvor mange fiskere vil få gavn af disse kvoter, opdelt i antal af kutter og 
joller? 

Ad 1) Det foreslås i lovforslaget til ny fiskerilov at en overgang for joller til IOK i område 
47; Upernavik, Uummannaq og Diskobugten vil være frivillig. Der er i dag 1113 jollefiskere 

. i hele område 4 7 samt 177 fartøjer som allerede har IOK. Forvaltningsområde 47 forvaltes 
som et stort område, og alle som har licens hertil, kan derfor fiske i hele området. 

Det er ikke muligt at estimere hvor mange joller, som vil ønske at overgå til IOK, og det 
forventes at en overgang for nogen af jollerne vil ske over en længere årrække. 
Overgangen vil ske ved ansøgning til Departementet for Fiskeri og Fangst som baseret 
på den individuelle fiskers 3 bedste fangstsår ud af de seneste 5 år vil udregne fiskerens 
kvoteandel. 

Et estimat på hvor mange jollefiskere, som vil få tildelt IOK med antagelsen om at alle 
jollefiskere ville ansøge herom, vil derfor kræve en beregning af alle 1113 jollefiskeres 3 
bedste fangstsår ud af de seneste 5 år. Dette vil ikke være muligt inden for den krævede 
svarperiode, da det vil kræve mange ugers beregninger - og vil alligevel give et meget 
usikkert resultat, da man ikke kan vide hvor mange som ønsker at overgå til IOK. Man 
kan heller ikke med sikkerhed vide hvor mange jollefiskere som ville ønske at gå sammen 
for at overgå til fartøjsfiskeri ved overgang til IOK. Dette vil også have betydning for 
beregningerne. 

Derudover forventes det at TAC vil blive tilpasset over en overrække. Men hvordan dette 
vil se ud, er endnu ikke klart. En arbejdsgruppe bestående af repræsentanter fra blandt 
andet fiskeriorganisationerne er i gang med at udarbejde en forvaltningsplan for kystnær 
hellefisk og de behandler blandt andet fastsættelsen af TAC. 

Spørgsmål 2: Hvor mange fiskere vil få tildelt IOK i Uummannaq 
forvaltningsområde, hvis der tildeles IOK efter biologernes anbefalinger på 5.153 
tons hellefisk biologernes anbefaling 5.153 tons? 
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a. Hvor mange fiskere vil få gavn af disse kvoter, opdelt i antal af kutter og 
joller? 

Ad 2) Se svar på spørgsmål 1. 

Spørgsmål 3: Hvor mange fiskere vil få tildelt i Diskobugtens forvaltningsområde, 
hvis der tildeles IOK efter biologernes anbefalinger på 5.225 tons hellefisk? 

a. Hvor mange fiskere vil få gavn af disse kvoter, opdelt i antal af kutter og 
joller? 

Ad 3) Se svar på spørgsmål 1. 

Spørgsmål 4: Har Naalakkersuisut nogle andre ideer til svar eller forslag om 
eventuelle opdeling af antal joller og kutter ud fra fiskeriloven, når dette er fuldført 
fuldt ud i fremtiden? 

Det er svært at forudse hvor mange som fisker med jolle i dag, der på sigt vil ønske at 
købe et fartøj efter de er overgået til IOK. 

Spørgsmål 5: Hvor mange fiskere vil få tildelt IOK med loft på 2,5 %, i når man 
skønner færreste antal jollefiskere og kuttere? når alle er overgået til IOK i 
fremtiden? 

Det forventes ikke at alle jollefiskere vil ønske at overgå til IOK. De vil derfor fortsætte 
med at fiske olympisk. Der vil dermed være to segmenter i det kystnære fiskeri efter 
hellefisk i område 47: IOK og olympisk. 

• Kvoteloftet er fastsat på baggrund af det nuværende kvoteloft for fartøjer med IOK som i 
dag er 5% baseret på at fartøjerne får tildelt ca. halvdelen af TAC'en i område 47. Når 
jollerne kan overgå til IOK, vil TAC'en for !OK-segmentet dermed blive større og 
kvoteloftet sænkes derfor. Men ingen fartøjsejere vil på baggrund heraf blive tvunget til at 
frasælge deres kvoter. 
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